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Valtuustoaloite koskien Tuomiokirkon kehittämistä kristinuskosta kertomiseen 
 
 
 
YKN 24.02.2022 § 8  
  
 
Valmistelu Hallintojohtaja Sari Mankinen, puh. 0400 156 257  

 
Selostus Porvoon seurakuntayhtymälle on osoitettu 22 kirkkovaltuutetun 31.5.2021 

allekirjoittama valtuustoaloite koskien Tuomiokirkon kehittämistä 
kristinuskosta kertomiseen. 
 
Valtuustoaloite kuuluu seuraavasti: 
"Porvoon Tuomiokirkossa vierailee vuosittain noin 200 000 kävijää (tilanne 
ennen koronakriisiä). He ovat mm. ulkomaalaisia matkailijoita ja 
toimituksiin osallistuvia vieraita. Lisäksi kirkossa käyvät omien 
seurakuntiemme jäsenet. 
 
Kirkon perustehtävä on julistaa ja toteuttaa evankeliumia. Me 
allekirjoittaneet valtuutetut esitämme siksi, että Tuomiokirkon 
asehuoneessa olisi jatkuvasti esillä erikielistä informaatiota kristinuskosta 
ja lähetystyöstä sekä yhteystietoja suomalaisiin ja kansainvälisiin kristillisiin 
yhteisöihin. 
 
Lisäksi esitämme, että lahjoitusarkun käyttö ja tarkoitus ohjeistetaan 
näkyvin opastein eri kielillä. 
 
Toivomme näiden toimenpiteiden toteuttamista mahdollisimman pian 
tietoisena siitä, että strategioiden mukainen Tuomiokirkon alueen 
kehittäminen on edessä. Aloitteen tavoite liittyy kirkon perustehtävään, ei 
strategisiin painotuksiin." 
 
Kirkkolain 4 luvun 1 §:n mukaan seurakunta toteuttaa kirkon tehtävää mm. 
huolehtimalla lähetystyöstä sekä muista kristilliseen sanomaan 
perustuvista julistus- ja palvelutehtävistä. Näiltä osin aloitteessa esitettyihin 
asioihin vastaaminen kuuluu Porvoon suomalaisen seurakunnan ja Borgå 
Svenska Domkyrkoförsamlingin seurakuntaneuvoston tehtäviin. 
Lahjoitusarkun asehuonetilan käytännön järjestelyiden osalta yhteinen 
kirkkoneuvosto ottaa kantaa aloitteessa esitettyihin ajatuksiin. 
 
Aloitteessa mainittu lahjoitusarkku sijaitsee Tuomiokirkon asehuoneessa. 
Tällä hetkellä arkku toimii lähetystyön korttimyynnin ja esitteiden 
(Tuomiokirkon esite) maksujen keräyspisteenä. 
 
Aiemassa vielä valmistelussa olevassa valtuustoaloitteessa koskien 
pääsymaksua Porvoon tuomiokirkkoon on pohdittu vapaaehtoisen 
pääsymaksun ottamista vierailun yhteydessä. Syyskaudella 2021 otetaan 
kolehdin keräämisessä käyttöön MobilePay. MobilePay soveltuu myös 
korttien ja esitteiden maksuvälineenä. Edellytyksenä on, että hinnasto on 
näkyvillä. Huomioitavaa: Lahjoitusarkku ei toimi rahankeräysarkkuna, vaan 
rahan antaja saa vastikkeen antamalleen summalle. Vastikkeella on kiinteä 
hinta. Ei ole kyse rahankeräyksestä, jossa yleisölle esitetään vetoomus 
rahan lahjoittamiseksi ja jossa lahjoittaja ei saa vastiketta lahjoituksestaan. 
 
Asehuoneessa on myynnissä olevien korttien ja Tuomiokirkon esitteiden 
lisäksi esillä muuta ajankohtaista aineistoa. Mikäli informaation lisättäisiin 
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vaatisi se asehuonetilan käytön suunnittelua pöytätilan/esitetelineiden 
lisäämiseksi asehuoneeseen. 
 
Hallintojohtaja: 
Yhteinen kirkkoneuvosto päättää pyytää valtuustoaloitteeseen lausunnot 
Porvoon suomalaiselta seurakunnan ja Borgå Svenska 
Domkyrkoförsamlingin seurakuntaneuvostoilta.  
 
PÄÄTÖS: 
Yhteinen kirkkoneuvosto päätti pyytää valtuustoaloitteeseen lausunnot 
Porvoon suomalaiselta seurakunnan ja Borgå Svenska 
Domkyrkoförsamlingin seurakuntaneuvostoilta.  
 
 

Sn 14.09.2021 § 59 
Puheenjohtajan esitys: 
 
Seurakuntaneuvosto käy lähetekeskustelun aloitteesta. Keskustelun 
pohjalta kirkkoherra laatii lausuntoehdotuksen seuraavaan 
seurakuntaneuvoston kokoukseen.  
 
Seurakuntaneuvoston käsittely: 
Kannatusta sai esitys perustaa molempien seurakuntien yhteinen 
yhteistyöelin miettimään ja kehittämään aloitteen toteuttamista. Asiaa ei 
saa haudata, mutta se on valmisteltava hyvin.  
Useiden eri lähetysjärjestöjen esitteiden esillepano tuo sekavuutta ja 
vaatisi paljon tilaa. Ei saa painottua liikaa lähetystyöhön.  
Ilmaismateriaalin seassa helposti menee turistien matkaan myös kortit, 
joista toivotaan maksu lippaaseen. 
Tilan pitäisi olla selkeä ja yksinkertainen. 
Paikallisuus esille, ei niinkään yleismaailmallinen aspekti. 
Turistit ja kirkossa vierailijat viipyvät vain lyhyen ajan asehuoneessa, esille 
jotakin, mikä nopeasti kiinnostaa, haastaa ja koskettaa. 
Kuva huomataan ja kertoo enemmän kuin sanat.  
 
Ideoita:  
Maailmankartta, jossa pisteinä merkitty, mihin meillä kontakteja. 
Joskus oli jaossa erikielisiä Isä Meidän -rukouskortteja.Ideana nousi myös 
erikielisten Uusien testamenttien saatavilla olo. 
Kristinusko Porvoossa, historia ja nykyhetki esillä. Elävä seurakunta.  
 
 
PÄÄTÖS: 
 
Seurakuntaneuvoston käsittelyn ja keskustelun pohjalta kirkkoherra laatii 
lausuntoehdotuksen seuraavaan seurakuntaneuvoston kokoukseen.  
 

Sn 12.10.2021 § 70  
Porvoon suomalaisen seurakunnan lausunto koskien 
valtuustoaloitetta Tuomiokirkon kehittämisestä kristinuskosta 
kertomiseen 
  
Porvoon suomalaisen seurakunnan seurakuntaneuvoston lausunto 
rakentuu 14.9.2021 pidettyyn valmistelevaan keskusteluun, jossa 
seurakuntaneuvoston jäsenet toivat esille monia arvokkaita näkökulmia, 
jotka on ryhmitelty seuraaviin kahteen kohtaan. Ensimmäinen niistä on 
sisällöltään laajempi kuin tehty valtuustoaloite ja toisessa otetaan kantaa 
konkreettiseen aloitteeseen.     
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1. Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmän perustaminen  
 
Seurakuntaneuvosto kannattaa yhteisen yhteistyöelimen perustamista 
yhdessä tuomiokirkkoseurakunnan kanssa, jossa on myös 
seurakuntayhtymän kiinteistötoimen edustus.  
 
Seurakuntaneuvoston syyskuun kokouksen jälkeen kirkkoherra kävi 
keskusteluja ehdotuksesta tuomiorovasti Mats Lindgårdin kanssa, joka 
kertoi samansuuntaisen ajatuksen nousseen myös ruotsalaisessa 
tuomiokirkkoseurakunnassa.    
 
Molemmat kirkkoherrat näkivät hyvänä, että tuomiokirkon alueen 
kehittämisryhmä on virkamiespohjainen valmistelava työryhmä, jossa on 
eri työalojen edustus. Sen tehtävänä on laatia kokonaisesityksiä, jotka 
tuodaan molempien seurakuntien seurakuntaneuvostojen käsittelyyn.  
 
Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmälle on tarvetta, kun toive alueen 
kehittämiselle on mainittu sekä molempien seurakuntien tänä vuonna 
hyväksytyissä strategioissa että yhteisen kirkkovaltuuston kokouksessa 
(10.12.2020, § 34), jossa erikseen kirjattiin päätökseen seuraava 
tuomiokirkon alueen kehittämistä koskeva konkreettinen asia: ”Samalla on 
hyvä kehittää pikkukirkon monipuolisen käytön mahdollisuuksia”. 
 
 
2. Asehuoneen kehittäminen   
 
Seurakuntaneuvostossa tuotiin esille, että asehuoneen tilan pitäisi olla 
selkeä ja yksinkertainen. Samalla halutaan tuoda enemmän paikallisuutta 
esille, jolloin sen kehittämisen tavoitteena ei ole niinkään 
yleismaailmallinen (kristinuskosta kertomisen) näkökulma.  
 
Turistit ja kirkossa vierailijat viipyvät asehuoneessa vain lyhyen ajan ja 
tämän takia esillepanon tulisi olla sellainen, mikä saa vierailijan nopeasti 
kiinnostumaan ja se samaan aikaan myös haastaa ja koskettaa. 
Tuomiokirkossa vierailee paljon ihmisiä eri puolilta maailmaa ja tämän 
takia kuvat huomataan paremmin ja ne kertovat monesti enemmän kuin 
sanat, koska niitä pitäisi ilmaista useammalla eri kielellä.  
 
Seurakuntaneuvosto kantoi huolta myös seuraavista konkreettisista 
asioista asehuoneen kehittämisessä:  
• Useiden eri lähetysjärjestöjen esitteiden esillepano tuo sekavuutta ja 

vaatisi nykyistä paljon enemmän tilaa.  
• Tila ei saa myöskään painottua liikaa lähetystyöhön.  
• Jos ilmaismateriaalia varataan asehuoneeseen liikaa, tällöin 

maksullinen materiaali menee helposti sekaisin. Turistien matkaan voi 
lähteä ilmaiseksi myös kortit, joista toivotaan maksu lippaaseen. 

 
Kaiken kaikkiaan asehuoneen kehittäminen on hyvä antaa tehtäväksi 
ensimmäisessä kohdassa esitetylle, perustettavalle Tuomiokirkon alueen 
kehittämisryhmälle. Sen perustaminen ehdotetaan annettavaksi 
kirkkoherrojen tehtäväksi. Lisäksi kiinteistöpalveluiden esitetään asettavan 
kehittämisryhmään oman edustajansa.  
 
 
Asian käsittely: 
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Keskustelussa korostettiin sitä, että aloitteen alkuperäinen tavoite, 
kristinuskosta kertominen, tulee olla jollakin tavalla selkeämmin esillä. 
Perustettavan työryhmän tehtävä on pohtia ja ratkaista, miten tämä 
toteutuu.  
 
 
PÄÄTÖS: 
 
Hyväksyttiin yllä oleva lausunto seuraavalla lisäyksellä: 
Perustettavan työryhmän tehtävänä on pohtia, ratkaista ja varmistaa, että 
kristinuskosta kertominen toteutuu selkeästi Tuomiokirkon asehuoneessa 
materiaalien esillepanossa.  
 
 

Fr 07.09.2021 § 78 JATKOKÄSITTELY 
 
Esitys: 
Seurakuntaneuvosto käy lähetekeskustelun asiasta. Esitettäviin 
näkökulmiin pohjautuen seurakuntaneuvosto antaa lausunnon 
seuraavassa kokouksessa.  
 
PÄÄTÖS: 
Esityksen mukaan. 
 
Nicolina Grönroos poistui klo 18.58 asian käsittelyn aikana.  
 

Fr 12.10.2021 § 90 JATKOKÄSITTELY 
 
Seurakuntaneuvosto kävi kokouksessaan 7.9.2021 lähetekeskustelun 
koskien valtuustoaloitetta koskien Tuomiokirkon kehittämistä kristinuskosta 
kertomiseen. Lähetekeskustelun aikana esiin tulleiden näkökulmien 
pohjalta ehdotetaan, että seurakuntaneuvosto antaa lausunnon 
seuraavalla sisällöllä:  
Seurakuntaneuvosto katsoo, että valtuustoaloite koskien Tuomiokirkon 
kehittämistä kristinuskosta kertomiseen on hyvä aloite, jota puolletaan.  
Samaan aikaan seurakuntaneuvosto haluaa korostaa, että erilaiset toiveet 
koskien Tuomiokirkon sisätilojen kehittämistä ovat olleet ajankohtaisia 
molemmissa seurakunnissa usean vuoden ajan. Kyse on ollut toiveista, 
joiden tavoitteina on ollut ryhtyä toimenpiteisiin, jotta Tuomiokirkosta tulisi 
käyttäjäystävällinen esim. lapsille, mutta myös muista seikoista. 
Tuomiokirkkoseurakunnan näkökulmasta kyse on kokonaistarpeesta 
kehittää Tuomiokirkkoa niin, että seurakunnan jumalanpalveluselämän 
ydinarvot, pyhyys - osallisuus - elämänläheisyys, voitaisiin toteuttaa entistä 
paremmin.  
Molempien seurakuntien vastikään hyväksytyt toimintastrategiat korostavat 
myös Kirkonmäen tilojen merkitystä ja näiden kehittämisen tarvetta.  
Tätä taustaa vasten seurakuntaneuvosto ehdottaa, että yhteinen 
kirkkoneuvosto - samalla kun päätetään valtuustoaloitteesta koskien 
Tuomiokirkon kehittämistä kristinuskosta kertomiseen - ryhtyy sopiviin 
toimenpiteisiin Kirkonmäen tiloja ja aluetta koskevan laajemman 
kehittämis- ja suunnittelutyön käynnistämiseksi. 
Yksi konkreettinen asia voitaisiin selvittää nopeassa tahdissa: 
tämänhetkiset aukioloajat Tuomiokirkossa ovat vähäiset verrattuna monien 
muiden seurakuntien kirkkojen aukioloaikoihin. Tunnuslauseen Öppna 
dörrar - Ovet auki mukaisesti Tuomiokirkon aukioloaikoja voitaisiin 
pikimmiten pidentää.  
 
Esitys: 
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Seurakuntaneuvosto päättää antaa seuraavan lausunnon koskien 
valtuustoaloitetta koskien Tuomiokirkon kehittämistä kristinuskosta 
kertomiseen: 
Seurakuntaneuvosto katsoo, että valtuustoaloite koskien Tuomiokirkon 
kehittämistä kristinuskosta kertomiseen on hyvä aloite, jota puolletaan.  
Samaan aikaan seurakuntaneuvosto haluaa korostaa, että erilaiset toiveet 
koskien Tuomiokirkon sisätilojen kehittämistä ovat olleet ajankohtaisia 
molemmissa seurakunnissa usean vuoden ajan. Kyse on ollut toiveista, 
joiden tavoitteina on ollut ryhtyä toimenpiteisiin, jotta Tuomiokirkosta tulisi 
käyttäjäystävällinen esim. lapsille, mutta myös muista seikoista. 
Tuomiokirkkoseurakunnan näkökulmasta kyse on kokonaistarpeesta 
kehittää Tuomiokirkkoa niin, että seurakunnan jumalanpalveluselämän 
ydinarvot, pyhyys - osallisuus - elämänläheisyys, voitaisiin toteuttaa entistä 
paremmin.  
Molempien seurakuntien vastikään hyväksytyt toimintastrategiat korostavat 
myös Kirkonmäen tilojen merkitystä ja näiden kehittämisen tarvetta.  
Tätä taustaa vasten seurakuntaneuvosto ehdottaa, että yhteinen 
kirkkoneuvosto - samalla kun päätetään valtuustoaloitteesta koskien 
Tuomiokirkon kehittämistä kristinuskosta kertomiseen - ryhtyy sopiviin 
toimenpiteisiin Kirkonmäen tiloja ja aluetta koskevan laajemman 
kehittämis- ja suunnittelutyön käynnistämiseksi. 
Yksi konkreettinen asia voitaisiin selvittää nopeassa tahdissa: 
tämänhetkiset aukioloajat Tuomiokirkossa ovat vähäiset verrattuna monien 
muiden seurakuntien kirkkojen aukioloaikoihin. Tunnuslauseen Öppna 
dörrar - Ovet auki mukaisesti Tuomiokirkon aukioloaikoja voitaisiin 
pikimmiten pidentää.  
 
PÄÄTÖS: 
Esityksen mukaan. 
 
 

Ykn 24.2.2022 §  
 
Valmistelu ja lisätietoja: 
Hallintojohtaja Sari Mankinen puh. 0400 156 257 
Kiinteistö- ja hankintapäällikkö Krista Eloneva puh. 040 4889 009 
 
Molempien seurakuntien seurakuntaneuvostot ovat antaneet lausuntonsa 
valtuustoaloitteeseen. Seurakuntien lausunnoissa vastataan aloitteessa 
esitettyyn asehuoneen kehittämiseen ja sen lisäksi aloitteen ulkopuolelta 
laajennetaan lausunto koskemaan koko tuomiokirkon alueen kehittämistä. 
Suomalaisen seurakunnan seurakuntaneuvosto on jo v. 2020 (ykv 
10.12.2020 § 34) antamassaan talousarviolausunnossa todennut 
tuomiokirkon alueen olevan monelle paikkana tärkeä ja, että mm. 
pikkukirkon muuttamista joustavammin käytettäväksi tilaksi tulisi harkita. 
Molempien seurakuntien uusissa strategioissa ja seurakuntayhtymän 
”Yhdessä uudistuen 2022–2026” strategiassa on tuomiokirkon alueen 
kehittäminen otettu nyt keskeiseksi tavoitteeksi. Yhtymän strategiassa 
todetaan, että ”Strategiakaudella tuetaan seurakuntia tilaratkaisuin 
Kirkonmäen elävöittämisessä”. 
 
Aloitteen valmistelussa, kuten aiemmin on todettu, erotetaan seurakunnan 
toteuttama (KL 4 luku § 1) kirkon tehtävä huolehtimalla mm. lähetystyöstä 
sekä muista kristilliseen sanomaan perustuvista julistus- ja 
palvelutehtävistä. Näiltä osin asehuoneen kehittämisen julistuksellinen 
sisällön valmistelu ja esillepantavasta aineistosta päättäminen kuuluvat 
seurakuntien viranhaltijoille ja toimielimille. Kiinteistötoimi tukee tilan 
järjestelyssä ja kalustuksessa seurakuntia.  
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Tuomiokirkon kiinteistöön (rakennukset, irtaimisto, maa-alueet) liittyvät 
valmistelevat toimenpiteet viranomaisselvityksineen ja päätöksenteko 
kuuluvat seurakuntayhtymän viranhaltijoiden ja toimielimien työalaan. 
Kiinteistö- ja hautausmaajohtokunnan johtosäännön 1 §:n mukaan 
johtokunnan työalaan kuuluvat mm. Porvoon tuomiokirkkoon ja sen 
läheisyydessä sijaitseviin pikkukirkkoon, kellotapuliin ja ympäröiviin 
arvorakennuksiin liittyvät asiat sekä näiden osalta irtaimiston hankintaan ja 
ylläpitoon kuuluvat asiat. Johtokunnan tehtävistä 2 §:ssä kohdassa 8 
todetaan, että johtokunnan tehtävänä on huolehtia Porvoon tuomiokirkon 
erityisyyden vaalimisesta sekä kirkkorakennuksena että suojelullisena 
kohteena. 
 
Kirkkorakennuksen, kiinteistöllä sijaitsevien rakennusten, rakennusten 
kalustuksen ja kirkkopihan muutoksista on säädetty laissa. Kirkkolain 14 
luvun 2 §:ssä säädetään kirkollisista rakennuksista ja kirkkopihasta. 
Olennaiset muutokset kirkollisissa rakennuksissa voivat liittyä 
esteettömyyden parantamiseen, julkisivuihin, alttaripöydän siirtoon, 
kiinteiden penkkien poistoon tai valaistukseen. Kirkkovaltuuston päätös, 
joka koskee kirkollisen rakennuksen ulko- tai sisäasun olennaista 
muutosta, on alistettava kirkkohallituksen vahvistettavaksi. Jos muutos 
koskee suojeltua tai yli 50-vuotiasta kirkollista rakennusta, suunnitelmista 
tulee pyytää Museoviraston lausunto ennen kirkkovaltuuston päätöstä (KL 
14: 5a §). 
 
Tuomiokirkon kehittämiseen liittyy myös läheisesti aiemmin tehty aloite 
pääsymaksun perimisestä kirkossa kävijöiltä (Ykv 11.6.2020 § 16). Tätä 
aloitetta on valmisteltu selvittämällä Helsingin seurakuntayhtymän 
Temppelinaukion kirkon ja Helsingin tuomiokirkon pääsymaksukäytäntöjä. 
Aineisto on esitelty yhteiselle kirkkoneuvostolle 22.4.2021. 
Kehittämisprosessissa tulee ottaa kantaa myös kirkon 
sisäänpääsymaksuun ja samalla ruotsalaisen seurakunnan lausunnossaan 
toivomaan kirkon aukioloaikoihin.  
 
Kirkkohallituksen kiinteistöstrategiaohjeistuksessa todetaan, että mikäli 
rakennusta aiotaan kehittää tilamuutoksin tulee kohteen 
kulttuuriperintöarvo ja merkitys seurakunnan identiteetille selvittää 
perusteellisesti. Arvon selvittäminen tapahtuu arvottamisprosessin avulla ja 
edellyttää riittävää ja ajantasaista tietoa kohteesta. Tämä tarkoittaa 
kohteen perus- ja suojelutietojen lisäksi vaihtelevaa määrää muita 
selvityksiä ja analyyseja, joiden pohjalta arvottaminen on mahdollista 
tehdä. Arvottamisprosessilla varmistetaan osittain, ettei suunniteltu 
toimenpide ole seurakunnan kokonaisedun vastainen.  
 
Seurakuntayhtymän seurakuntien kärkihanketta varten tulisi ensin selvittää 
seurakuntien toiminnan tarpeet ja niiden vaikutus kirkonmäen kiinteistöihin, 
arvioida hankkeen suuruusluokka kustannusarvioineen ja päättää sen 
jälkeen yhteisessä kirkkoneuvostossa hankkeen toteuttamisesta ja 
rahoituksesta sekä aikataulusta. Työskentely pitäisi aloittaa seurakuntien 
toiminnan uusista suunnitelmista kirkonmäelle ja niiden 
toteuttamismahdollisuuksista ao. kiinteistöihin. Tämän työn tekevät 
seurakunnista kirkkoherrat ja heidän valitsemansa edustajat ja 
seurakuntayhtymästä ensisijaisesti kiinteistö- ja hankintapäällikkö 
valitsemiensa edustajien kanssa.  Hankkeelle tulee valita tämän 
selvitystyön jälkeen ohjausryhmä, johon kuuluu viranhaltijoista ja 
päättäjistä koostuva edustus. Hankkeelle ei ole varattu määrärahaa 
vuodelle 2022, joten kuluva vuosi käytetään taustaselvitysten tekemiseen. 
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Rahoitus hankkeelle voidaan aikaisintaan varata vuoden 2023 
talousarvioon. 
 
Hankkeen valmistelussa tulee huomioida kirkonmäen arvorakennusten 
suojelun tavoitteet, turvata kirkollinen rakennettu kulttuuriympäristö osana 
kulttuuriperintöä, vaalia sen ominaisluonnetta ja erityispiirteitä sekä edistää 
sen kulttuurisesti kestävää hoitoa ja käyttöä. Tuomiokirkkorakennuksen 
suojelu käsittää myös mm. sen kiinteän sisustuksen ja rakennuksen 
pihapiirin. 

 
 

Esittelijä Hallintojohtaja: 
 

Päätösesitys Yhteinen kirkkoneuvosto päättää aloittaa tuomiokirkon alueen eli 
kirkonmäen kehittämistarpeiden selvittämisen. Työ käynnistyy aluksi 
viranhaltijatyönä, johon osallistuvat seurakunnista kirkkoherrat 
valitsemiensa edustajien kanssa  ja seurakuntayhtymän kiinteistö- ja 
hankintapäällikkö edustajineen. Suunnitelmien selkeydyttyä perustetaan 
hankkeelle ohjausryhmä johon kuuluu päättäjiä sekä viranhaltijoita. 
 

Päätös Esityksen mukaan. 
 

 
 
YKN 22.05.2025 § 57  
  
 
Valmistelu Hallinto- ja talousjohtaja Timo Tulisalo, puh. 0400 156 257 

Kiinteistö- ja hankintapäällikkö Krista Jussila, puh. 040 4889 009 
 

Selostus Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmä on työskennellyt vuodesta 2022 
lähtien. Kehittämisryhmän kokouksessa 23.4.2023 kiinteistö- ja 
hankintapäällikkö esitteli ryhmälle ajatuksen asehuoneeseen sijoitettavasta 
digitaalisesta infotaulusta sekä kalustemalleja esitteiden ja 
myyntituotteiden edustavampaan esillelaittoon. Lisäksi todettiin, että 
ulkovalaistuksen uusimisen yhteyteen haetaan tarvittavat luvat ulos 
sijoitettavalle digitaaliselle infonäytölle.  

 
 Työryhmän esityksestä diginäytöistä on pyydetty tarjouksia. Diginäytön 

hankinta on myös ohjelmistohankinta, koska digisisältöä ladataan ja 
hallinnoidaan oman ohjelman kautta. Ohjelmistoon voi liittää minkä 
tahansa toimittajan näyttöjä, joten ohjelmiston toiminnallisuus on tärkeä. 

 
 Kiinteistö- ja hankintapäällikkö on yhdessä yhtymän ja seurakunnan 

viestijöiden kanssa tutustunut ohjelmistoihin ja kokemuksia on saatu 
lähinnä kahdesta tuotteesta, FirstView:stä ja iDiD:stä. Näistä ryhmä piti 
FirstView:ta käyttöön sopivana. FirstView on käytössä mm. 
Kirkkohallituksella. FirstView:n kautta on hankittavissa myös kaikki alkuun 
tarvittavat näyttötuotteet asennuksineen. 

 
 Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmän kokouksessa 24.2.2025 

viestintäpäällikkö esitteli nykyisen digiopastus (CityNomad) tuotteen tilalle 
uutta Reveel-palvelua. Reveel tarjoaa 28 eri kieliversiota (tekoälyllä 
käännettyjä) sekä tulevaisuudessa lahjoitusmahdollisuuden palvelun 
sisällä. Nykyinen CityNomad-palvelu on ulkonäöltään vanhanaikainen. 
Lisäksi todettiin, että nykyiset asehuoneessa jaettavat esitteet (2018/2019) 
ovat loppumassa ja niitä pitää tilata lisää, tässä yhteydessä esitteiden 
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ulkonäkö ja sisältö olisi syytä tarkistaa ja päivittää. Esitepäivityksen 
yhteydessä on ajankohtaista päivittää myös digiopastus ja sen sisältö. 

 Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmä esitti kirkkoherroille, että nimetään 
erillinen viestintäryhmä päivittämään ja kehittämään esitteiden sisältö sekä 
valmistelemaan uutta digiopastusta. Sisällössä huomioidaan erityisesti 
kristinuskosta kertominen.  

 
 Liitteet: 
 Muistiot tuomiokirkon alueen kehittämisryhmän kokouksista 23.4.2023 

sekä 24.2.2025  
 Tarjousvertailu diginäytöistä  
  

 
Esittelijä Hallinto- ja talousjohtaja: 

 
Päätösesitys Tuomiokirkon alueen kehittämisryhmän työskentelyn pohjalta esitetään, 

että yhteinen kirkkoneuvosto  
1. päättää päivittää kirkon digiopastus (CityNomad)-järjestelmän toisen 
palveluntuottajan (Reveel) palveluun. Sisällössä voidaan huomioida 
Tuomiokirkon historia (digiopastus) sekä kristinuskosta kertominen. Tässä 
yhteydessä päivitetään Tuomiokirkon esitteet, joiden sisällössä 
huomioidaan kristinuskosta kertominen. 
2.  päättää, että lähetystyön tuotteille järjestetään uusi, siisti esittelykaluste 
valaisimineen, jossa on huomioitu tuotteiden maksu ja siitä ohjeistaminen 
asianmukaisesti. Asehuoneeseen hankitaan liikuteltava diginäyttö, jonka 
sisällössä voidaan myös tarpeen tullen huomioida kristinuskosta 
kertominen. 
3. lähettää tiedoksi yhteiselle kirkkovaltuustolle edellä luetellut 
toimenpiteet, joiden avulla asehuonetta kehitetään kristinuskosta 
kertomiseen valtuustoaloitteen tahtotilan mukaisesti. 
 
 

Asian käsittely Aloitteen tekemiseen osallistunut luottamushenkilö esitti kiitoksen asian 
edistämisestä ja hyvien teknisten ratkaisumallien löytymisestä 
työryhmässä mukana olleille viranhaltijoille sekä Tuomiokirkon alueen 
kehittämisryhmälle. Prosessi on ollut pitkä, ja toiveena olisi saada opastus 
ja esitteet käyttöön tulevana kesänä. 

 
 Sisällön koordinoinnista ja kokonaisuuden hallinnasta vastaavat tahot on 

nimetty, ja he vievät eteenpäin osaltaan aloitteen mukaisia toimenpiteitä. 
 
Päätös 1. Päätösesityksen mukaan 

2. Päätösesityksen mukaan 
3. Päätösesityksen mukaan 
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Asian käsittely Yksi valtuutettu käytti puheenvuoron tämän pykälän käsittelyn yhteydessä 

ja ehdotti, että Porvoon seurakuntayhtymään perustettaisiin 
Rauhantyönkeskus, joka kokoaisi yhteen rauhantyön osaamisen ja 
asiantuntijuuden.  
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Päätös Yhteisen kirkkovaltuusto merkitsi tiedoksi valtuustoaloitteen mukaiset 
tehdyt toimenpiteet, joiden avulla asehuonetta kehitetään kristinuskosta 
kertomiseen valtuustoaloitteen tahtotilan mukaisesti ja merkitsi aloitteen 
käsitellyksi. 
 

 


